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ROMÂNIA 
JUDEȚUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
SECRETAR GENERAL 
CONSILIUL LOCAL 

 

 

  

 
           PROCES – VERBAL 

încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare  a Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara din  data de 22.12.2019 

 
 

Conducerea şedinţei este exercitată de d-na Maria Băloiu care a fost aleasă 
preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr. 
382/2019 adoptată prin vot deschis cu majoritate simplă. Durata mandatului preşedintelui 
de şedinţă este de 2 luni. 
 

D-na Maria Băloiu: 
”Se dă citire rugăciunii „Tatăl nostru”. 
 
D-na Maria Băloiu: 
“Doamnelor și domnilor consilieri, declar deschisă şedinţa de astăzi a 

Consiliului Local al Municipiului Hunedoara, anunţându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-
au înregistrat prezenţa până la această oră un număr de 17 consilieri (Lipsește motivat d-
nul consilier local Jitian Simion (plecat în străinătate) și nemotivat d-nul consilier Kofity 
Zoltan, Mureșan Vasile, și Olariu Nicoleta). 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept d-nul primar Dan 
Bobouțanu şi d-nul secretar general Militon Dănuţ Laslău. 
      Ca invitaţi participă directori, şefi de birouri şi servicii din cadrul Primăriei 
Municipiului Hunedoara precum și presa locală. 

Consiliul local a fost convocat prin Dispoziția nr. 2232/2019, iar proiectul 
ordinii de zi este menționat în anexa la aceasta. 

 
D-nul Secretar general Laslău Militon Dănuț: 

 „Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de 11.12.2019, a fost semnat 
de către Secretar, precum şi de către preşedintele şedinţei şi se supune aprobării 
Consiliului Local.” 
  Procesul-verbal  se aprobă în unanimitate. 

 
D-na Maria Băloiu: 
„Dau cuvântul d-lui primar pentru a prezenta proiectul ordinii de zi.” 
 
D-nul primar Dan Bobouțanu: 

  „Ordinea de zi rămâne neschimbată. Doamnelor și domnilor, stimați invitați 
prin adresa nr.87962/11.12.2019 Asociația Revoluţionarilor din Decembrie 1989 
Hunedoara ne propune acordarea titlului de “CETĂȚEAN DE ONOARE” al municipiului 
Hunedoara unui număr de cincisprezece membri ai asociaţiei. 
În fiecare an, pe data de 22 decembrie, ne aducem aminte de românii care în decembrie 
1989 au avut curajul de a se revolta împotriva dictaturii comuniste. 

Eroii Revoluţiei din Decembrie 1989 sunt adevărate exemple ale iubirii de 
neam şi pământ românesc, reprezentând totodată modele de demnitate şi virtute, de 
eroism şi omenie. 

Având în vedere faptele petrecute în decembrie 1989 la nivelul întregii ţări, 
dar şi în municipiul Hunedoara, precizăm că membrii Asociației Revoluţionarilor din 
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Decembrie 1989 Hunedoara propuşi pentru acordarea titlului de cetăţean de onoare al 
municipiului Hunedoara, au contribuit la înlăturarea regimului de dictatură comunistă din 
România. Persoanele propuse pentru acordarea titlului de cetăţean de onoare al 
municipiului Hunedoara au calitatea de “Luptător pentru Victoria Revoluţiei din Decembrie 
1989”. 

Vor primi titlul de “CETĂȚEAN DE ONOARE” al municipiului Hunedoara 
cincisprezece membri ai Asociației Revoluţionarilor din Decembrie 1989 Hunedoara, după 
cum urmează: Lolescu Luigi, Mihuţa Nicuşor, Stănescu Daniel, Gudea Vasile, Popescu 
Petru, Şirian Constantin-Lucian, Nicoară Petru-Emil, Ciubuc Ştefănel, Berchi Viorel, Bratu 
Elena, Pavel Dorin,  Moldovan Gavrilă, Diniş Ion, Nicolosu Ghiorghe, Olariu Marcel- post-
mortem. 

Acordarea titlului de “CETĂȚEAN DE ONOARE” al municipiului Hunedoara 
unui număr de cincisprezece membri ai Asociaţiei  Revoluţionarilor din Decembrie 1989 
Hunedoara, reprezintă un semn de recunoaștere a spiritului de sacrificiu manifestat în 
lupta pentru victoria Revoluţiei din Decembrie 1989. Aceasta este expunerea de motive pe 
care dvs. o aveți pe masă. Evident că motivele pentru acordarea acestui titlu de  
“CETĂȚEAN DE ONOARE”, ar trebui să fie mult mai multe, dar nu ar încăpea într-o mapă 
de ședință. Cred că aproape toți din această sală am trăit acea zi de 22 Decembrie, unii 
aici în stradă, alții pe unde îi purtau pașii la vremea aceea și știm cât de important a fost 
curajul acestor oameni și a acelor oameni care au făcut posibil căderea dictaturii 
comuniste.  

Discuții vor fii multiple în spațiul public despre acest eveniment, despre 
această Revoluţie a Poporului Român, dar sunt onorat de faptul că dvs. Consiliul Local ați 
ales ca în această zi când se împlinesc 30 de ani de la Revoluţia din Decembrie, să 
acordați titlul de “CETĂȚEAN DE ONOARE” unor oameni care au avut un curaj nebun, pe 
care mulți nu l-au avut atunci, au putut să-și aducă aportul, sprijinul la ceea ce a însemnat 
căderea dictaturii comuniste. Echipa de comunicare împreună cu Asociaţia 
Revoluţionarilor din Decembrie 1989, a făcut și un mic filmuleț, despre ce s-a întâmplat în 
acele zile în România dar și în Hunedoara. Vă invit pentru câteva momente să retrăim 
acele zile.” 
 
 RULEAZĂ UN FILM DESPRE  REVOLUȚIA DIN DECEMBRIE 1989 
 
  D-na Maria Băloiu: 

„Supun la vot ordinea de zi, care se aprobă în unanimitate.” 
 
D-na Maria Băloiu: 
”Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, informez pe domnii consilieri 

care se află în conflict de interese, în condiţiile prevăzute de cartea I titlul IV, din Legea 
nr.161/2003, cu modificările şi completările ulterioare, în problemele supuse dezbaterilor 
Consiliului local, că au obligaţia să se abţină de la emiterea sau participarea ori 
adoptarea actului administrativ, de la încheierea sau participarea la încheierea 
actului juridic respectiv, care ar putea produce un folos material, astfel cum rezultă 
din situaţiile prevăzute la art.228 alin.(1) lit. a) – f) din Ordonanța de Urgență a Guvernului 
nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările ulterioare ;  

De asemenea vă aducem la cunoştinţă faptul că potrivit art. 228 alin.(2) din 
Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările 
ulterioare, „(2) În exercitarea funcției, consilierul local (...) aflat în una din situaţiile 
prevăzute la alin.(1) are obligaţia să anunţe la începutul şedinţei consiliului local (….) 
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interesul personal pe care îl are în adoptarea hotărârii respective, anunţ care se 
consemnează în mod obligatoriu în procesul-verbal al şedinţei”. 

În situaţia prevăzută la alin. (2), în urma anunţării interesului personal la 
începutul şedinţei, consilierii locali nu mai sunt luaţi în calcul pentru cvorumul necesar 
adoptării hotărârii consiliului, la care aceştia şi-au anunţat interesul şi nu au drept de vot la 
adoptarea acestei hotărâri. 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul local cu 
încălcarea dispoziţiilor art.228 alin.(1) din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 
privind Codul Administrativ, cu modificările ulterioare, sunt lovite de nulitate absolută în 
condiţiile Legii nr. 176/2010, cu modificările şi completările ulterioare. 

Fapta aleşilor locali de a încălca prevederile art. 228 alin. (1) din Ordonanța 
de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările ulterioare 
şi legislaţia în materie privind conflictul de interese constituie abatere disciplinară şi se 
sancţionează cu diminuarea indemnizaţiei cu 10% pe o perioadă de maximum 6 luni.  

Sunt situații de conflict de interese/incompatibilități cu privire la 
proiectele de hotărârii aflate pe ordinea de zi?” 

 
D-nul secretar general Militon Dănuț Laslău: 
”Nu sunt anunțate.” 
 
D-na Maria Băloiu: 
„Pentru ședința de astăzi propun ca modalitate de vot, votul deschis prin 

ridicarea mâinii. Supun la vot propunerea menționată, care se aprobă în unanimitate.” 
 
La punctul 1 al ordinii de zi (Hotărârea se adoptă cu majoritatea simplă). 

Proiect de hotărâre  privind conferirea titlului de “CETĂŢEAN DE ONOARE” al municipiului 
Hunedoara, unui număr de cincisprezece membri ai Asociației Revoluţionarilor din 
Decembrie 1989 Hunedoara. 

 

Se dă cuvântul inițiatorului care prezintă Referatul de aprobare. 
 

D-nul  primar Dan Bobouțanu: 
„Nu am nimic de adăugat.” 
 

Președinții comisiilor de specialitate susțin avizele adoptate de comisii, astfel: 
 

  Se prezintă avizul comisiei de Buget - aviz pentru adoptarea proiectului de hotărâre. 
  Se prezintă avizul comisiei Juridice - aviz pentru adoptarea proiectului de hotărâre. 
  Se prezintă avizul  comisiei de Urbanism - aviz pentru adoptarea proiectului de hotărâre. 
  Se prezintă avizul comisiei de Comerţ - aviz pentru adoptarea proiectului de hotărâre. 
  Se prezintă avizul  comisiei de Cultură - aviz pentru adoptarea proiectului de hotărâre. 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt se trece la votarea titlului hotărârii, la 

votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art. 1-17 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr. 386/2019 se aprobă în unanimitate. 
 
D-nul  primar Dan Bobouțanu: 
„Cred că înainte de a conferii acest titlu simbolic prin înmânarea plachetelor 

și semnarea în Cartea de Onoare, aș dori să-i dau cuvântul d-lui Chiș, fiind și un moment 
solemn, cred că și alți participanți din acea zi, în acele zile la acest eveniment, ar putea să 



4 

 

ne spună câteva cuvinte.” 
 
D-nul Chiș Alexandru: 
”D-le Primar, d-na Viceprimar, d-le Secretar, d-lor și d-lor consilieri, stimați 

invitați, d-lor deputați, văd că este și d-ul deputat Toma, altcineva nu mai văd în sală. Ar fi 
multe de spus în continuare, ce aveam de gând să scot la iveală și în discuția mea s-a 
prezentat pe ecran. Vedeți dvs., două lucruri care de 30 de ani mă frământă și mă 
neliniștesc. Unu: cei mai mari comuniști, așa ziși că nu au fost comuniști, dar așa ziceau 
că erau comuniști, părinții unora dintre noi și bunicii care au mâncat din farfuria comunistă, 
astăzi sunt mari democrați și vin pe sticlă la București și spun că a fost lovitură de stat. De 
ce credeți dvs., dacă din ceea ce ați văzut pe ecran, a fost lovitură de stat sau a fost o 
revolt populară a întregii țări, am putea spune? Îmi amintesc, păr nu mai am pe mine dar 
pielea a rămas pe mine, s-a făcut așa  când am văzut mulțimea și noi eram aici și nu ne 
știam, nu ne cunoșteam între noi, cine suntem și de unde suntem. De aici și până la teatru 
nu aveai loc să arunci un ac pe toate arterele laterale.  

Văd un domn consilier aici care dă din cap, care știe că a fost și a văzut și 
mai sunt câțiva pe aici, care sunt de vârsta a doua, chiar de a treia, care știu foarte bine 
aceste lucruri. Și acei care vin și spun pe sticlă că a fost lovitură de stat, înseamnă că au 
organizat-o ei, acolo la ei în București, că numai acolo s-a auzit așa ceva. Nu se aude în 
Timișoara, nu se aude în Hunedoara, care am fost al 2-lea oraș după Timișoara care am 
ieșit în stradă, ceea ce nu se prea știe. Prin faptele tinerilor noștri de atunci, eroi, Muzelar 
Florin și ceilalți care au fost în grup, pe data de 18 și au aruncat și au strigat pe balcon în 
Micro 5 ,,Trăiască libertatea în România” și așa mai departe, și ,,Jos Ceaușescu”.  

E foarte bine, mă bucur pe de altă parte că în municipiul Hunedoara nu s-a 
întâmplat absolut nimic să se vandalizeze, să se spargă. A fost ceea ce se preciza acolo, 
aici o să fac o precizare ca să se cunoască: un grup de oameni care au venit înghesuiți pe 
stradă, într-o vitrină s-au împins, nu au avut loc, era atunci panică și careva cu cotul a dat 
și s-a spart, dar nu a dispărut, nu s-a luat nimic, nu s-a furat nimic. În intenția noastră și în 
atenția noastră era tot timpul să avem grijă ca în special cei care ați lucrat și care știți 
foarte bine, domnul consilier județean Popa Mircea, știe foarte bine, a lucrat în Combinat, 
care au mai lucrat în Combinat și subsemnatul, să nu avem probleme, la Coxo-chimică, la 
Gudroane, la Oxigen, la Furnale, dacă exploda, se întâmpla ceva, jumătate din oraș se 
distrugea. Știm cu toții cei care am lucrat și care am participat acolo cu activitatea. De 
asemenea, barajul de la Cinciș, dacă inelele de la baraj se aruncau în aer, se dinamitau, 
de aici și până în Deva, până se scurgea în Mureș, era totul o apă și un pământ. Deci asta 
am avut noi  în grija noastră, nu am avut grija de alte .... așa mai departe, să nu mai zic 
altceva.  

Ne-am trezit la un moment dat în data de, colegii din sală care-și amintesc în 
ce dată era când am făcut ședința aici în această sală, că nu mai avem zahăr, nu mai 
avem făină, nu mai erau ulei în oraș, da dintr-o dată, azi a fost, mâine nu a mai fost. Am 
avut un coleg, D-zeu să-l ierte, care răspundea din partea CP-ului, din partea noastră a 
Consiliului de Conducere de atunci, de administrație a orașului și de alimente, și așa mai 
departe, a avut curajul nebunesc, a venit cu automatul la masă acolo unde stau domnii în 
spate, că acolo era atunci masa și a spus așa: eu sunt prost dar sunt hotărât, dacă până 
deseară nu avem zahărul, ulei, este vorba de sportivul nostru, băieți Ciclodi Arpad, Arpi 
săracul, până deseară nu este, vă împușc pe toți. Erau toți directorii aici, și șeful de la 
cantină. Bătrânul nu știa de chestia asta, dar erau alții care au făcut, aveți cuvântul meu de 
om dacă vă mint și puteți afla, o să aflați informații și de la alții. Seara la ora 10 toate 
depozitele erau încărcate și se distribuiau la magazine, făină, zahăr, ulei, peste tot. Deci 
se încerca o contralovitură cum s-ar spune, ca să fie împotriva noastră ca să, era, 
începuse și să ningă și ningea, era frig atunci, după sărbători, imediat. Deci ca să vedeți 
ce situație era și acum să se trezească cineva ca să spună că a fost lovitură. Bun, să nu 
vă mai rețin, vă mulțumesc mult în numele secretariatului de stat pentru probleme 
revoluționarilor, sub semnătura Secretarului de Stat, fost că acuma l-a schimbat, dar mă 
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rog, Laurențiu Coca Florin, am primit un nr. de medalii și de brevete, care prin intermediul 
Asociației noastre și a subsemnatului, să le acordăm unor cetățeni, dacă eu le aveam le-
aș fi dat tuturor cetățenilor Hunedoarei de atunci, dar asta nu se poate, așa că am stabilit 
următorul lucru și următoarele criterii, în ședința noastră. Ținând cont de faptul că tot 
timpul Primăria municipiului Hunedoara, indiferent de cine a fost am avut o înțelegere și 
ne-a fost deschisă poarta, în continuare și acuma, atât de către Primar, Viceprimar, 
Secretar, Consilieri, noi nu avem partide politice, nu ne interesează, pe noi ne interesează 
unitatea națională și să fim respectați și să respectăm pe cei care ne conduc, la momentul 
respectiv, peste un an, peste doi, peste cinci, peste zece, oricând. Că mai sunt unele, 
acuma o s-o fac mia culpa, cum s-a văzut și acolo, sunt o fire într-adevăr mai așa, mai 
dură, mai dintr-o bucată, mie îmi place ordinea. Eu am făcut armată, nu am făcut 
podgodăreală în armată, am făcut armată în București pe Ghencea, când s-a făcut 
Stadionul Ghencea, pe infanterie. Deci nu admit acum să zic că e albă când ies afară să 
zic că e neagră. Urăsc minciuna, hoția și prostia, astea nu le pot suporta, nici nu sunt 
ghiocel să stau așa, am ceva de spus îi spun omului în față, băi asta cred despre tine, nu 
la revedere. De aceea, să mă întorc, am stabilit ca întregului colectiv de consilieri, Primar, 
Secretar, Viceprimar, să acordăm aceste medalii și am mai acordat noi la unii cetățeni, 
care ne-au ajutat într-adevăr, de exemplu, o să vă dau un singur exemplu, domnul Gaita 
Doru care a fost senator și am umblat săptămâni întregi cu dumnealui la Senatul României 
pentru a putea obține titlul, că nu voiau să ne acorde vezi doamne și actele noastre erau 
ascunse, ca să nu iasă la iveală că am fost, ca să putem obține titlul de Oraș Martir, și mai 
avem alții care le-am acordat. Permiteți-mi, domnul Primar, eu zic că e bine să le dăm 
consilierilor și apoi dvs., ...nu de altceva dar eu trebuie să merg acolo dincolo. Bun, vă 
mulțumesc!” 

 
D-nul Chiș Alexandru oferă Consilierilor Locali Brevete și Medalii 
 
D-nul  primar Dan Bobouțanu: 
„Din rândul cetățenilor de onoare dacă dorește cineva să ia cuvântul?” 
 
D-nul Mihuța Nicușor: 
”Bună ziua! Mă numesc Mihuța Nicușor, fac parte dintre revoluționarii care 

am ieșit în 1989. Un singur gând și vorbesc în numele tuturor revoluționarilor din România, 
deoarece orașul nostru este un oraș martir declarat, datorită lui Marcel Olaru și de aceea 
vin cu o propunere față de dvs. și față de d-nul primar, să-i facem un bust acestui erou. 
Datorită lui noi suntem cine suntem și unde suntem. Acestea au fost toate cuvintele mele, 
îmi pare rău că am emoții dar merită acest Olaru Marcel să aibe un bust, măcar să-i 
punem și lui în fiecare an câte o coroană, o floare care să ne aducă aminte că am făcut în 
1989 ceva. Sunt și ceilalți răniți și morți, întradevăr dar dacă nu era Marcel Olaru, Lili și 
Adrian, noi nu mai eram aici ca revoluționari și să ne înmânați aceste diplome și această 
onoare de a fi Cetățean de Onoare. Vă mulțumesc!” 

 

D-na Maria Băloiu 
“Dat fiind faptul că sunt președinte de ședință îmi permit și să-mi dau 

cuvântul și să mi-l iau. Dragi Români, călătorind în intimitatea ființei mele m-am întrebat: 
ce ai făcut pe 22 Decembrie 1989? Și atunci mi-am răspuns, nu atât în ordine sufletească,  
Decembrie cât în ordine cronologică. Era 17 Decembrie 1989, colega mea celebra colegă 
de franceză Diana Mariș, căreia probabil mulți i-am fost elevi, era foarte supărată. Colegial 
o întreb: ce e cu tine? Ce se întâmplă. Cu ce te pot ajuta? Pe 18 Decembrie mă întâlnesc 
cu un fost elev, ce e cu tine, ce e cu viața ta? Doamnă sunt student la Timișoara, e o 
buluceală acolo, am plecat că mi-e frică! În următoarele zile, soțul făcea partea dintr-o 
echipă de pază a obiectivelor orașului și a fost repartizat să păzească CEC-ul, eu îi 
duceam mâncare, și zic, tu cum păzești CEC-ul fără armă? Trebuia să merg la un magazin 
în zona Avram Iancu și veneau împușcături dinspre Hășdat. Mă întorc iar în timp, și mă 
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scuzați, eram stagiară la Călan, era Octombrie 1988, după 7 ore consecutiv care te solicită 
nervos, am încercat să mă odihnesc, știți ce m-a trezit? Zgomotul lumii, cearta, îmbulzeala 
stând la rând la.... nu vă răpesc minute, vă mulțumesc că mă ascultați. Azi prietenește rog, 
la o cafea și la un dai, întrebați-vă ce făceați, ce ați fi făcut, unde erați? Vă mulțumesc!” 

 

D-nul  primar Dan Bobouțanu: 
„Interesantă întrebare, dar cu siguranță azi este despre dvs. și ar fi interesant 

dacă cineva care a fost atunci în această sală să ne mai spună câteva cuvinte. Înțeleg că 
emoțiile sunt foarte mari și atunci ar trebui să trecem la acordarea titlului de Cetățean de 
Onoare în ordinea din hotărârea de Consiliu Local.” 

 
SE ACORDĂ TITLUL DE CETĂȚEAN DE ONOARE REVOLUȚIONARILOR 
 
 
D-na Maria Băloiu 
“Declar ședința închisă.” 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

            PREŞEDINTE,                    SECRETAR GENERAL,                          ÎNTOCMIT 

            Maria Băloiu                        Militon Dănuț  Laslău                      Lavinia Oprișan 


